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Protokół nr XII/2019 z XII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 28 listopada 2019 r. 
w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
 

 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 
 
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.30 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, przekazał informację o ochronie 
danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono w sali obrad) i stwierdził kworum 
(obecnych 11 radnych, nieobecni – B. Majewska, W. Sancewicz, K. Likhtarovich, E. Barucka). Lista 
obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu z sesji. 
Przewodniczący RM przekazał, że w okresie pomiędzy sesjami wziął udział w dwóch pogrzebach:  
p. Marka Michaeli – Przewodniczącego RM Podkowa Leśna IV kadencji oraz ojca radnego  
W. Żółtowskiego. Pamięć zmarłych uczczono minutą ciszy i modlitwą. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że wyświetlony na ekranie porządek obrad został 
ogłoszony i przekazany radnym. Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.   
Radna D. Smolny przekazała, że będzie chciała zgłosić autopoprawkę do projektu uchwały  
zmieniającej uchwałę ws. przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa Leśna na 
2019 rok (pkt VI ppkt 7 porządku obrad). 
 
Porządek obrad sesji: 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta-Ogrodu Podkowa Leśna; 
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028; 
3. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok; 
4. określenia zasad udzielenia  dotacji celowej z budżetu Miasta Podkowa Leśna na zadanie 

„Podkowa Leśna zwalcza smog” służące ochronie powietrza, związane z wymianą kotłów lub 
palenisk opalanych paliwem stałym na kotły kondensacyjne; 

5. przyjęcia Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna na rok 2020 z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie; 

6. zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 
organizacyjnej „Centrum Usług Wspólnych Miasta Podkowa Leśna” oraz nadania jej statutu; 

7. zmiany uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa 
Leśna na 2019 rok; 

8. rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów; 
9. rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa Leśna (ochrona naturalnego 

poszycia i ściółki na działkach leśnych); 
10. skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa Leśna (pobór opłat); 
11. rozpatrzenia wniosku o ogłoszenie stanu alarmu klimatycznego; 
12. rozpatrzenia wniosku o stworzenie planu adaptacji miasta do zmian klimatu. 

VII. Interpelacje i zapytania radnych. 
VIII. Sprawy różne.  
IX. Wolne wnioski. 
X. Zamknięcie sesji.     
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III. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną i do chwili obecnej nie wpłynęły żadne uwagi do jego treści. 
Radny S. Lasota poprosił, aby sprawdzać i poprawiać literówki w przekazywanych radnym projektach 
protokołów. 
Przewodniczący RM poprosił o przesyłanie uwag. Literówki będą poprawiane w ramach autopoprawki. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, 
Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Magdalena Eckhoff 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Radna M. Eckhoff zgłosiła, że niechcący nacisnęła zły przycisk w aplikacji obsługującej głosowanie.  
Przewodniczący RM zarządził reasumpcję głosowania elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania i stwierdził, że protokół został przyjęty - 
protokół Nr XI/2019 z XI sesji RM w dniu 24 października 2019 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy XI sesją RM  
w dniu 24 października 2019 r. a XII sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2  
do protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że: 

- złożył do RM wniosek o nadanie p. Grzegorzowi Dąbrowskiemu tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta Podkowa Leśna – projekt uchwały w tej sprawie znajduje się w porządku obrad dzisiejszej 
sesji; 

- przedłożony przez Burmistrza Miasta projekt budżetu na 2020 rok został przekazany radnym, 

- interpelacje, wnioski i inne pisma (m.in. uwagi do projektu Studium) zostały przekazane Burmistrzowi 
lub komisjom merytorycznym, 

- wniosek mieszkańców o wprowadzenie na terenie miasta ograniczenia prędkości jazdy do 30 km/h 
przekazał radnym do wiadomości (Przewodniczący RM odniósł się krytycznie do projektu strefy 30  
- jako kontrargument podał przewidywany wzrost zużycia paliwa przez auta jadące 30 km/h zamiast 
50 km/h, wskazując przy tym, że jest to nie tyle element ekonomiczny, co ekologiczny i zdrowotny, 
dodał także, że szaleńców nie powstrzyma wprowadzenie ograniczenia); 

- wystosował pismo do Komendanta Powiatowego Policji z prośbą o przedstawienie statystyki 
wykroczeń komunikacyjnych na terenie gminy – pismo i odpowiedź na nie stanowią załącznik nr 3 do 
protokołu z sesji; Przewodniczący RM uważa, że nie ma lepszej metody na ograniczenie prędkości  
jazdy jak nieuchronność kary (np. kontrole i mandaty); 
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- mieszkaniec zgłosił mailowo, że w jednej z grodziskich agencji nieruchomości jest ogłoszenie,  
że można nabyć mieszkanie przy jednej z posesji przy ul. Jana Pawła II w budynku 
wielomieszkaniowym (kiedyś była tam lodziarnia). Będzie to prawdopodobnie jedyny szeregowiec w 
mieście. Warto sprawdzić w MPZP, czy na terenie miasta jest tylko ta jedna działka z wpisaną funkcją 
mieszkalną, bez zaznaczenia „jednomieszkaniowa” i zadbać o to, aby w nowych planach uniknąć 
takiej wpadki. 

Przewodniczący RM zaprosił na sesję RM w dniu 17 grudnia br., po której odbędzie się spotkanie 
świąteczne. 

 
VI. Podjęcie uchwał 
 
Projekty uchwał wyświetlano na ekranie w trakcie ich procedowania.  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta-Ogrodu Podkowa 
Leśna 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał, że wystąpił do RM z wnioskiem o nadanie p. Grzegorzowi 
Dąbrowskiemu tytułu Honorowego Obywatela Miasta-Ogrodu Podkowa Leśna. Inspiracją do tego był 
fakt, że Szkoła Podstawowa im. św. Teresy od Dzieciątka Jezus w tym roku obchodzi 30-lecie 
powstania, a dyr. Dąbrowski kwestie dyrektorowania i administrowania szkołą przekazał innym. 
Przewodniczący RM przybliżył życiorys p. Dąbrowskiego i szeroko omówił jego zasługi 
(przedstawiono w uzasadnieniu do wniosku stanowiącego załącznik do uzasadnienia do projektu 
uchwały). 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
wniosek i projekt uchwały. 
Inicjatywę poparł Burmistrz Miasta A. Tusiński podkreślając zasługi p. Dąbrowskiego dla lokalnej 
społeczności (np. działalność charytatywna, spoiwo podkowiańskich tradycji i nurtów).  
 
Wobec braku pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 97/XII/2019. Dodał, że później zostanie wyznaczona data uroczystej sesji poświęconej wręczeniu 
tytułu. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 2 i 3 porządku obrad) i poprosił o przedstawienie rekomendacji 
KGiR. 
W imieniu nieobecnej na sesji Przewodniczącej KGiR radny W. Żółtowski poinformował, że projekty 
uchwał ws. zmian w WPF i w budżecie zostały zaopiniowane przez KGiR jednogłośnie pozytywnie  
(po 5 głosów za). 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały ws. zmian w WPF.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 
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Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 98/XII/2019. 
 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 99/XII/2019. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta 
Podkowa Leśna na zadanie „Podkowa Leśna zwalcza smog” służące ochronie powietrza, 
związane z wymianą kotłów lub palenisk opalanych paliwem stałym na kotły kondensacyjne 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały. 
Wyjaśnił, że autopoprawka jest wynikiem dyskusji toczących się na posiedzeniach komisji i wniosków 
komisji, przeprowadzonych konsultacji, dyskusji z obsługą prawną oraz przeliczeniem budżetu miasta. 
Burmistrz - odpowiadając na pytania i uwagi radnych - omówił wprowadzoną autopoprawkę. W trackie 
dyskusji wspólnie z radnymi ustalono zmianę kwoty dotacji na wypadkową pomiędzy propozycjami 
różnych grup na 7.500,00 zł. Autopoprawka stanowi załącznik Nr 4 do protokołu z sesji. 
Radny W. Żółtowski poinformował, że KGiR w trakcie dyskusji nad projektem uchwały wypracowała 
podstawy do ww. autopoprawki. Było 5 głosów za podjęciem uchwały po poprawkach.  
Na pytanie radnego, ile wniosków o przyznanie dotacji na podstawie tej uchwały może być w 
przyszłym roku, Burmistrz Miasta odpowiedział, że liczy na 3-5 wniosków i tak planuje środki. Jednak 
w wyniku popularyzacji akcji antysmogowych i zaostrzania przepisów (np. uchwała antysmogowa dla 
woj. mazowieckiego) zakłada, że krąg zainteresowanych będzie się poszerzał. Wydaje się, że domów 
opalanych paliwami stałymi może być ok. 42.  
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff wspomniała, że KSS wnioskowała także o zróżnicowanie kwoty 
dopłaty. Komisja chciała bardziej wesprzeć osoby starsze i w gorszej sytuacji finansowej.  
Burmistrz Miasta stwierdził, że różnicowanie jest zasadne, jednak orzecznictwo wskazuje, że 
wprowadzanie takich zapisów jest powodem uchylania tego typu uchwał. 
Wyjaśniano także, że jeśli ustalona kwota dopłaty okaże się zbyt mała, podjętą uchwałę będzie można 
zmienić.  
Rana M. Eckhoff i radny S. Lasota zawnioskowali za podjęciem uchwały z autopoprawką 
uzasadniając, że najważniejsze jest, aby program ruszył, a wprowadzone autopoprawką zmiany 
stanowią rozsądny kompromis. 
Wobec powyższego Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały z 
autopoprawką Burmistrza Miasta. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 100/XII/2019. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna na rok 
2020 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
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Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KSS oraz KGiR. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff i radny W. Żółtowski przekazali, że obie Komisje pozytywnie 
jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 101/XII/2019. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 
samorządowej jednostki organizacyjnej „Centrum Usług Wspólnych Miasta Podkowa Leśna” 
oraz nadania jej statutu 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt dotyczy drobnych poprawek prawnych 
zasugerowanych przez Wojewodę, dlatego nie był opiniowany przez Komisje. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny, 
Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Matłacz 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 102/XII/2019. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał, że Przewodniczący KR zgłosił propozycję zmiany planu 
pracy Komisji uwzględniając wniosek radnej D. Smolny.  
Radna D. Smolny - zgodnie ze zgłoszonym na początku sesji i wysłanym wcześniej radnym 
wnioskiem - poprosiła o zmianę numeru i daty uchwały, która ma być objęta kontrolą (dot. pkt 4 planu 
pracy KR). 
Zgodnie z wnioskiem radnej zmieniono zapis projektu uchwały – w pkt 4 planu pracy wpisano uchwałę 
nr 274/XLII/2017 z dnia 30 listopada 2017 r. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Jacek 
Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
NIEOBECNI (4) 
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Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 103/XII/2019. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki Zarządzania 
Konfliktem Interesów 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że kolejne punkty sesji dotyczą rozpatrzenia złożonych 
RM skarg, wniosków i petycji. Pisma były przedmiotem obrad KSWiP. Przewodniczący RM poprosił 
Przewodniczącą KSWiP o omówienie projektów uchwał z podpunktów od nr 8 do nr 12 pkt VI 
porządku obrad tak, aby później w poszczególnych punktach przeprowadzić już tylko głosowania. 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska omówiła prace KSWiP dot. rozpatrywania spraw z ppkt  
8-12 i przedstawiła stanowiska Komisji, stanowiących jednocześnie uzasadnienia do projektów 
uchwał.  
 
Uwagę do uzasadnienia projektu uchwały z ppkt 10 (skarga dot. poboru opłat)  zgłosił radny  
S. Lasota. Poprosił o bardziej dokładne przedstawienie sprawy, bo wg niego odpowiedź jest trochę 
bezduszna.  
Przewodnicząca KSWiP bardziej szczegółowo omówiła skargę i podjęte przez Komisję działania. 
Wyjaśniła, że Komisja bardzo dokładnie przyjrzała się spawie i nie może być mowy o bezduszności. 
Sprawa w zasadzie dotyczyła zmiany numeru konta do dokonywania wpłat na rzecz miasta, przy 
czym skarżąca nie przedstawiła właściwego pełnomocnictwa. Przewodnicząca poprosiła przy tym o 
to, aby mieszkańcy dbali o dopełnianie wszystkich formalności, jeśli chcą występować w sprawach 
osób trzecich. Ponadto miasto dopełniło wszystkich spraw związanych informacją nt. zmiany numeru 
konta. 
Do zgłoszonej uwagi odniósł się także radny W. Żółtowski. Jako członek KR stwierdził, że nie można 
pozwolić na to, że każdy wniosek wysłany w czyimś imieniu będzie rozpatrywany i głosowany na sesji 
RM. Gdy nie ma podmiotu rozmowy, oddalanie wniosku może się wydawać bezduszne, ale innej 
formalnej drogi radny nie widzi. 
Jeden z mieszkańców zauważył, że niedawno mieszkańcy dostawali z UM rachunki wrzucane 
bezpośrednio do skrzynek, z pominięciem usług Poczty Polskiej. Wydaje mu się więc zasadna chęć 
ustalenia, czy nr konta do dokonywania wpłat jest właściwy. 
Burmistrz Miasta przekazał, że sprawa omawianej skargi ma drugie dno – chodziło o dostarczenie 
faktury drogą elektroniczną, co mieszkanka zakwestionowała. Jednak sposób dostarczenia faktury nie 
ma znaczenia (czy droga elektroniczna, czy przez pracownika UM, czy pocztą tradycyjną) – ważne 
jest, aby faktura została odbiorcy dostarczona.  
 
Radny J. Matłacz w związku z petycją dot. wdrożenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów 
zapytał, czy Komisja uzyskała od UM informacje, kiedy odbyły się szkolenia, ile ich było i kiedy było 
ostatnie. 
Sekretarz Miasta M. Smysło przekazała, że co roku jest organizowane takie szkolenie dla grupy 
pracowników mających bezpośredni kontakt z interesantami. 
Burmistrz Miasta wspomniał przy tym, że wiele wpływających do UM petycji czy wniosków o 
udostępnienie informacji publicznej kończy się często złożeniem oferty jakiejś usługi przez dany 
podmiot. 
Przewodnicząca KSWiP dodała, że definicja petycji jest wg niej zbyt szeroka. Z założenia petycja 
powinna służyć poprawie jakości życia mieszkańców, a niektórzy naciągają swoje sprawy do rangi 
petycji. 
 
Wobec braku innych pytań Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne poszczególne 
projekty uchwał dot. petycji, skarg i wniosków.  
Głosowanie projektu uchwały ws. rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki Zarządzania 
Konfliktem Interesów: 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 
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Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 104/XII/2019. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa 
Leśna (ochrona naturalnego poszycia i ściółki na działkach leśnych) 

 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 105/XII/2019. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa Leśna (pobór 
opłat) 

 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 106/XII/2019. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o ogłoszenie stanu alarmu klimatycznego 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 107/XII/2019. 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o stworzenie planu adaptacji miasta do 
zmian klimatu 

 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
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Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (4) 
Edyta Barucka, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Wojciech Sancewicz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 108/XII/2019. 
 
VII. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Radni i Burmistrz Miasta przypomnieli, że złożone pomiędzy sesjami dwie interpelacje wraz z 
odpowiedziami są zamieszczone w BIP Miasta.  
Nowych interpelacji ani zapytań w tym punkcie porządku obrad nie zgłoszono. 
 
VIII. Sprawy różne 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zgłosił Burmistrzowi wniosek o dokonanie przeglądu oznaczeń 
drogowych na terenie miasta (np. nielogicznie ustawione znaki zakazu zatrzymywania i postoju). 
 
Radna M. Eckhoff poprała inicjatywę wprowadzenia na terenie miasta strefy ograniczenia prędkości 
do 30 km/h. Przedstawione przez Przewodniczącego RM na początku sesji dane policji według niej 
nie oddają tego, co dzieje się w mieście. 
Temat organizacji ruchu drogowego w mieście i bezpieczeństwa poruszających się po ulicach 
mieszkańców poruszył także radny S. Lasota. Nawiązał do opracowanej 10 lat temu koncepcji 
organizacji ruchu wraz z jej późniejszą aktualizacją oraz do podjętej 25 kwietnia br. uchwały 
intencyjnej Nr 59/VI/2019 ws. wprowadzenia zmian w organizacji ruchu drogowego na terenie miasta 
mających na celu zwiększenie bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów oraz zachęcanie do 
korzystania z roweru na terenie miasta. Radny przekazał, że w ubiegłym miesiącu złożył do 
Burmistrza wniosek, aby zacząć realizować wcześniej przyjęte założenia, rozpoczynając od 
wykonania projektów kontrapasów dla rowerów na ulicach jednokierunkowych oraz strefy 
ograniczonej prędkości do 30 km/h na terenie miasta (ew. z wyłączeniem ul. Jana Pawła II i ul. 
Brwinowskiej) wraz z realizacją w przyszłym roku. Otrzymana odpowiedź nie satysfakcjonuje jednak 
radnego. O wprowadzenie „strefy 30” zaczynają już też walczyć sami mieszkańcy. Statystyki dowodzą, 
że „strefa 30” wpływa na zmniejszenie liczby niebezpiecznych zachowań na drogach. Koszty 
wykonania projektu i ustawienia oznakowania są niewielkie, a wzrost bezpieczeństwa może być 
bardzo duży. Radny odniósł się także do wcześniejszej wypowiedzi Przewodniczącego RM, twierdząc 
że nie można na jednej szali stawiać bezpieczeństwa mieszkańców i nieznacznych oszczędności 
zużycia paliwa. Podał natomiast szereg argumentów za wprowadzeniem strefy 30 i zawnioskował do 
Burmistrza o znalezienie w przyszłorocznym budżecie środków na ten projekt. 
 
Radna M. Łaskarzewska poprosiła radnych o rozważenie możliwości zapewnienia w budżecie miasta 
na 2021 rok środków na uruchomienie w Podkowie programu mającego na celu wsparcie finansowe 
mieszkańców w leczeniu bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego in vitro. W tym roku 
zlikwidowano dofinansowanie rządowe na ten cel. Wiele samorządów podjęło już działania na rzecz 
takiego projektu - np. Tarnowo Podgórne - starające się o dziecko pary mogą tam liczyć na wsparcie w 
wysokości 5 tys. zł. Coraz więcej młodych par ma takie problemy, warto więc mieszkańców wesprzeć 
w tej kwestii. Radna przekaże RM propozycję takiego programu.  
Radny J. Matłacz zauważył, że budżet gminy Tarnowo Podgórne wynosi 253 mln zł. Zapewne warto 
mieć taki program w gminie, jednak środki, którymi dysponuje Podkowa, warto w pierwszej kolejności 
przeznaczyć na to, aby mieszkańcy nie truli się nawzajem i mogli zdrowiej żyć. 
 
Burmistrz Miasta wrócił do kwestii organizacji ruchu w mieście i odniósł się do propozycji 
wprowadzenia stref 20 i 30. Głos w dyskusji zabrali radni M. Gołąb, S. Lasota i J. Matłacz, 
wymieniając się spostrzeżeniami i podglądami dotyczącymi poszczególnych wariantów (głosy za lub 
przeciw) oraz innych możliwości spowolnienia ruchu drogowego.  
 
Radna M. Eckhoff wróciła do tematu smogu – chciałaby, aby RM poddała w przyszłym roku pod 
głosowanie uchwałę intencyjną ws. katalogu dopuszczalnych paliw.  
 
Innych spraw w tym punkcie porządku obrad nie poruszono. 
 
IX.  Wolne wnioski 
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Przedstawiciel Stowarzyszenia Zielone Mazowsze K. Moreń zapytał, kiedy odbędzie się najbliższe 
posiedzenie komisji dot. organizacji pozarządowych i czy ktoś ze Stowarzyszenia Zielone Mazowsze 
może zostać zaproszony. 
Przewodniczący RM M. Gołąb odpowiedział, że informacje o posiedzeniach są zamieszczane na 
stronie miasta, posiedzenia są otwarte i każdy może w nich uczestniczyć.  
 
X.  Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków o godz. 20.36 Przewodniczący RM M. Gołąb zamknął XII sesję Rady 
Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji i zaprosił na sesję w dniu 17 grudnia br. 
 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Sesje Rady Miasta Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na 
stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie internetowej miasta, na podkowalesna.esesja.pl  
i w BIP Miasta. 
Nagranie audio przebiegu obrad przechowywane jest w biurze Rady Miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także 
na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  

         /-/                                      /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich  
MPZP – Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego Miasta  

 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Pismo Przewodniczącego Rady Miasta do Komendanta Powiatowego Policji z odpowiedzią 
4. Autopoprawka Burmistrza do projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia  dotacji 

celowej z budżetu Miasta Podkowa Leśna na zadanie „Podkowa Leśna zwalcza smog” 
służące ochronie powietrza, związane z wymianą kotłów lub palenisk opalanych paliwem 
stałym na kotły kondensacyjne 

 
 

 


